
Pracovní skupina Programu regenerace
13. t2.2ol9
zápis ze sch zky
P ítomni:
Vladimír Richter, Ji íLízler, René Brož, Martin Šnorbert, A]exandr Holub, Jan Luštinec, Jana Nonnerová, Petra
Fišerová
Omluveni:
Aleš Kožnar, Tomáš Kesner
Hosté:
Jana Steinerová, David Hlaváč

Na začátku sch zky byly stručně shrnuty rikoly z minulé schrizky a popsán stav jejich plnění (zpracován a
odeslán anketní dotazník Programu regenerace 2O2O, zpracována p ihláška do soutěže o Cenu za nejlepší
p ípravu a realizaci programu regenerace, p epracováno znění pravidel Programu na podporu objektri, které
se nacházejí na rizemí města Jilemnice, a p edloženo zastupitelstvu města apod.). Stručně byl p ipomenut
zámér zhotovení pamětní desky pana Stanislava Zindulky. J. Luštinec p islíbil kontaktovat majitelku domu č.p.
68 ve Valdštejnské ulici vJilemnici s dotazem o možnosti umístění pamětní desky na tento objekt. D. Hlaváč
seznámil p ítomné se záměrem Jilemnického okrašlovacího spolku umístění repliky historického turlstického
ukazatele na budovu radnice. V závěru dnešní sch zky bude vytipováno konkrétní místo pro ukazate| na
soklu budovy radnice. K dalším diskutovan, m bod m vypisujeme podrobnosti níže.

1. Aleje, socha sv. Jana Nepomuckého (litinová) na p.č.2035

J. Steinerová, městská zahradnice, seznámila p ítomné s nově zpracovan, m dendrologick, m pr zkumem
v lokalitě U TrativJilemnici (za penzionem Alexandr, za železničním viaduktem až k místu, kde stávala socha
sv. Karla). Pr zkum zpracovala firma Treewalker v listopadu 2019. Prrjzkum byl zpracován na základě
objednávky vlastníka pozemkri (město Jilemnice) jako podklad pro návrh ošet ení strom . Celkem bylo
v pr zkumu zachyceno 62 d evin.

Na dnešní sch zce bylo domluveno, že je žádoucí navržené ošet ení strom v roce 2020 provést a
p ítomní se rovněž dohodli, že má b, t dendrologick pr zkum v roce 2O2O rozší en i o navazující část
aleje/ vozu, a to až k cestě vedoucí k silnici na H. Brannou, resp. k litinové soše sv. Jana Nepomuckého. J.
Steinerová p islíbila zpracování navazujícího dendrologického posudku v roce 2O2O zadat (J. Steinerovó).
Obnovu aleje jako celku, byt na etapy, J. Steinerová jednoznačně doporučuje.

V. Richter ujistil p ítomné, že je možné z rozpočtu města podpo it ošet ení strom i v jiném než obecním
vlastnicwí- tak, aby mohla b, t alej/ voz ošet ena jako celek.

P. Fišerová upozornila na skutečnost, že litinová socha sv. Jana, o jejíž vlastnictvívedlo v minulosti město
Jilemnice spor s panem Mencem z Valte ic (ptivodně stála socha na pozemku pana Mence), stojí dnes na
pozemku ve vlastnicWí společnosti AGROJlLM, s.r.o., také okolní pozemky jsou v témže vlastnictví. Vyvstávají
otázky ohledně p ístupu k soše, bezpečnosti sochy, možnosti zprisobu obdělávání zemědělské p dy, otázky
související s prostupností krajiny, obnovou zanikl, ch cest a alejí, s cykloturistikou atp.

Následně bylo znovu otev eno téma obnovy alejí, resp. cest v Jilemnici a jejím okolí. P ipomenuta byla
cesta od Machačkova k íže na Kozinec (dnes pouze pěšina v poli, zeleň chybí), cesta od Machačkova k íže ke
švestkové aleji (dnes pouze pěšina, okolo torzo jabloňové aleje, stromy v žalostném stavu), tivoz od konce
švestkové aleje k ,,popravišti" (cesta poněkud zarostlá, zeleň vzrostlá, neuspo ádaná, málo udržovaná), cesta
ke kapli sv. lsidora (dnes pěšina kolem potoka uvnit temné smrkové houštiny) atp. U ady alejí, resp. cest,
není možné p istoupit k obnově, dokud nebudou upraveny majetkové poměry v místě. Cesty (viz zmíněné
v, še) vedou často p es pozemky ve vlastnictví společnosti Agrojilm, s.r.o. A. Holub doporučil p ipravit
podklad - schéma pro jednání se společností Agrojilm, s.r.o., na kterém by bylo p ehledně zaznamenáno,
které cesty a aleje uvažuje město Jilemnice obnovit, které pozemky, resp. části pozemk by k realizaci
takorn ch záměr bylo nutné získat a které pozemky město Jilemnice navrhuje jako náhradu ke směně za
pozemky pot ebné (nezapomenout na pozemek č. 2035 s litinovou sochou sv. Jana Nepomuckého!). P ípravy
tohoto podkladu se ujal D. Hlavóč. Popisovan, dokument bude jednak podkladem pro jednání se společností
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Agrojilm, s.r.o., dále bude též součástí dlouhodobého plánu obnovy cesty a alejí v Jilemnici a jejím
bezprostředním okolí. Bude-li jasný cíl záměru, bude se lépe naplňovat, bude možné podrobněji plánovat
jednotlivé kroky, zpracovávat záměry jednotliv,ých etap, žádat o dotace na realizaci na příslušných místech
atp. D. Hlaváčem připravené schéma bude nejprve představeno členům pracovní skupiny programu
regenerace a následně bude upřesněn další postup vyjednávání, resp. zpracování záměru obnovy alejí a cest
do,,papírové" podoby.

2. Prostor pod zahradním domkem

Aktuální návrh ceny za projektovou dokumentaci ,,Úprava zámeckého parku v Jitemnici" předložený ing.
Mlatečkovou - Čížkovou je ve rnýši 139 15O Kč vč. DPH. Po konzultaci nabídky s pracovníky finančního odboru
VtěÚ lilemnice bylo doporučeno rozdělit záměr na Koncept a Studii, a to ne jen věcně, ale též finančně. Je
možné, že bude Koncept natolik propracovaný a ,,bez připomínek", že již zpracování studie nebude nutné.
Přítomní souhlasí - lng. Mlatečková - ČiZková bude požádána o návrh rozdělení ceny na cenu za Koncept a

Studii íoddělení PP). Teprve následně bude zpracovánízadáno.

3. Využití býva!é městské spořitelny

V. Richter informoval přítomné o chystaném záměru uspořádání pracovního semináře pro zastupitele
města, na kterém by byly prezentovány zpracované a dosud nerealizované projekty. V rámci této prezentace
by bylo vhodné představit členům zastupitelstva města také varianty využití budovy bývalé městské
spořitelny a s tím související záměry. Termín schůzky navrhuje V. Richter dohodnout po Vánocích (oddělení
PP/. Podklady k prezentaci variant využití budovy bývalé městské spořitelny přislíbil připravit A, Holub.
Stručný text k variantám využití budovy zpracuje oddělení PP.

Na dnešní schůzce následně představil A. Holub studii/rozvahu využití budovy brývalé městské spořitelny
pro knihovnu a byty v kombinaci s rozšířením informačního centra, využitím části l.NP pro komerční účely a
nebo alt. zřízením malé rnýstavní plochy. Předložené varianty se jeví z dosud diskutovaných jako
nejpřirozenější, životaschopné, užitečné i pro jilemnické občany (,,místní komunitu"), a to podle vyjádření
většiny členů pracovní skupiny.

R. Brož informoval přítomné o tom, že jsou připravovány dotačnítituly, ze ktených budou podporovány
projekty přínosné pro místní komunity (prostřednictvím místních akčních skupin) a též projekty zahrnující
provoz knihoven. R. Brož také doporučil konzultovat případný návrh nové knihovny s PhDr. Vítem Richterem,
ředitelem knihovnického institutu Nk čR.

D. Hlaváč poznamenal, že se stále domnívá, že by náplň budovy a její využití mělo více směřovat
k turistům, než k jilemnickým občanům.

4. Revize stavu uměleckořemeslných děl v exteriéru města, socha sv. Barbory

Ve zprávě o stavu kamenosochařských děl v Jilemnici z prosince roku 2019 bylo vytipováno 5 soch, na
nichž by měl být v brzké době realizován patřičný restaurátorský zásah (socha sv. Barbory, sv. Karla Velikého,
sv. Jana Nepomuckého ve Zvědavé uličce, socha Panny Marie lmmaculaty a socha sv. Josefa u zámku). Jedna
z těchto soch je již přitom v kritickém stavu (sv. Barbora).

Oddělení památkové péče navrhuje realizovat doporučené zásahy již v roce 2020. Oddělení PP se pokusí
na něktený z navrhovaných restaurátorských zásahů připravit žádost o dotaci Libereckého kraje. To vše platí
pro sochy ve vlastnictví města Jilemnice.

Oddělení PP přítomné dále informovalo o možnosti získat sochu sv. Barbory, která je ve vlastnictví
církve, do majetku města. Socha je umístěna na p.č. 14 v k.ú. Jilemnice, ten sousedís budovou ,,C" městského
úřadu. V. Richter doporučuje oslovit Řrr - děkanství Jilemnjce se žádostí o odkoupeníjak sochy sv. Barbory,
tak i pozemku č. 14, na kterém socha stojí. Na pozemku je v současné době parčík - stříhaný ,,zelený plot" a

nový trvalkorný záhon, o tyto plochy se již město Jilemnice stará. Kdyby se stala majetkem i socha sv. Barbory
bylo by snazší na ni bud' získat finanční prostředky z různých veřejných zdrojů, popř. by bylo možné ji
zrestaurovat i přímo z rozpočtu města Jilemnice (jako uvažovaného vlastníka). Potřebné kroky k realizaci
záměru (odkup pozemku a sochy) učlní odděleníPP.
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Ve výše citované zprávě o stavu kamenosochařských děl v Jilemnici jsou zmíněna i sousoší na náměstí.
Záměr jejich opravy bude ale rozsáhlejší, je nutné zpracovat koncept jejich budoucí prezentace (co si počít se
zcelujícím barevným nátěrem?). V roce 2020 by měly být připraveny záměry restaurování těchto děl a též
další potřebné dokumenty (závazná stanoviska, rozpočty apod.). Zámér opraw těchto sousoší pak bude pro
rok2O2Lzařazen do anketního dotazníku Programu regenerace MPR a MPZJilemnice.

5. lnformační tabule na tzv. Staný hřbitov

Byly dokončeny stavební práce související s úpravou návrší ,,starého hřbitova". Oddělení památkové
péče navrhuje doplnit do prostoru informačnítabuli, která by nahradila původní plechovou tabuli. lnformace
by se měly vztahovat jednak k historii ,,starého hřbitova", tedy předmětného prostoru (kostel, hřbitov), ale
též k vlastnímu projektu. Text k historii slíbil připravit J. Luštinec, text k projektu oddělení pamótkové péče.

Následně bude projednána podoba tabule (materiál, rozměry) a její umístění.

6. Bezbariérový přístup do budovy radnice

Na dnešní schůzce byla diskutována možnost zajištění bezbariérového přístupu do budov č.p. 82 a č.p.

81 městského úřadu na Masarykově náměstí. K dispozici byly i půdorysy jednotlivých podlaží. Po zevrubné
diskuzi bylo ale konstatováno, že realizace takového záměru (vybudovánívýtahu) je velmi složitá technicky (-
výtah by musel b,it k budově nejspíše přistavěn v exteriéru, - obě budovy mají výškově jinak rozmístěná
podlaží, tedy zajištěním bezbariérového přístupu do budovy č.p. 82 by nebyl zajištěn bezbariérový přístup do
budovy č.p. 81) a dále též náročná finančně. Podobný zámér zatím není prioritou města.

Připojme poznámku, že se bude zkraje roku 2020 v podloubíradnice č.p. 82 instalovat nová elektronická
úřední deska. V souvislosti s tímto záměrem bude celkově zrevidována/zmodernizována plošina pro
přemisťování z úrovně náměstí na úroveň podloubí. lmobilní osoby tak budou mít zajištěný přístup alespoň
na úroveň podloubí a následně na ,,zvonek" s dopomocí též do l.NP budovy radnice (z úrovně podloubí do
1.NP je možné překonat výškouý rozdíl s využitím nájezdu).

7. Dotace Libereckého kraje na péči o kulturní památky

R. Brož připomněl, že bude v roce 2020 opět možné získat finanční prostředky na péči o kulturní
památky z rozpočtu libereckého kraje. V oblasti péče o kulturní památky je možné žádat o podporu v rámci
programů 7.2.ÁiHR^NA A oBNoVA PAMÁTEK V KRAJ| (ukončení příjmu žádostí 3.2.2o2o),7.3. STAVEBNĚ
HlsToRtcKÝ pRŮzKUM (ukončení příjmu žádostí 3. 2. zo2o) a v rámci programu lNDlVlDUÁLNÍ áDosT o
DoTAcl V oBLAsTl pÉČr o KULTURNÍ PAMÁTKY (ukončení příjmu žádostí 3L. L2. 2o2o|, R. Brož určitě
doporučuje požádat o dotaci. Připraví oddělení PP.

Trvající, popř. zrušené úkoly z minulých schůzek:

U tln. L0.2OL9 (pamětnídesky)

J. Lízler přislíbil do příští schůzky připravit návrh tvaru a veljkosti pamětní desky prof. František Marek.
Po odsouhlasení návrhu bude následně domluvena schůzka s paní Janou Rulcovou, ředitelkou turnovské
SUPŠ, a bude dohodnut zejména časov,ý harmonogram činnostía prací s výrobou desky souvisejících.

Doporučení radě města: ---

P íští sch zka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční

L4. 2. 2O2O v 93a v kance!á i starosty
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Program příští schůzky:

- pamětnídesky pana Zindulky a pana Marka

- využití budovy blývalé městské spořitelny

- úpravy interiérů školy č.p. 288

- aleje

- reklamy v Jilemnici

Příloha zápisu:

- využití budovy btývalé městské spořitelny v Jilemnici - varianta ,,knihovna + byty" (2 listy)

sepsala: Petra Fišerovó, 3. 1. 2020

schvólil: Ji í Lízler, p edseda
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Komerční plocha
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KomerČní plocha Trezor
35 m2
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